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Pedijatar: Ljudi su isključivi, skloni da donose odluke na osnovu dezinformacija 

Želja za dobrom porukom koju sam hteo da prosledim je, nažalost, učinila kao da sam želeo nekog da 

uvredim. Sinonimi za zatucanost su nekritičnost, isključivost, dogmatičnost, fanatičnost - naši ljudi su 

ponekad previše isključivi, a da ne znaju na osnovu čega, rekao je za N1 predsednik Udruženja pedijatara 

Srbije Georgios Konstantinidis. Dodaje da takva izjava akademskim građanima, kao ni njemu lično, ne 

priliči. 

„Ukoliko je takva moja izjava naterala nekog da uzme nešto da pročita i zainteresuje se za problematiku 

– zadovoljan sam. Nisam želeo da nekog uvredim, naši ljudi su skloni da donesu stavove na osnovu 

dezinformacija i poruka sa portala istomišljenika, a onda da brane taj stav do poslednjeg daha“, rekao je 

Konstantinidis. 

Kaže da ne poseduje podatke koliko je dece vakcinisano i da te podake ima Institut za javno zdravlje 

„Milan Jovanović Batut“. 

 „Prema mojim saznanjima to je nešto više od 4.200-4.300 dece od 12-15 godina i još 1.500 adolescenata 

od 16-18 godina. Deca su oduvek imala najbolju kliničku sliku, bili su najčvršća karika u prenošenju kovid 

infekcije. Davanje vakcine ima vrlo malo nus pojava, efikasnost vakcine kod dece je od 97-100 odsto, a 

potkrepiću podacima da se u Izraelu pokazala efikasnost vakcine, nisu imali bolnički lečene slučajeve do 

30 godina“, rekao je. 



 
 

Udruženje pedijatara izdalo je preporuku da bi prvo trebalo da se vakcinišu deca od 12 do 15 godina sa 

imunološkim, onkološkim, teškim metaboličkim bolestima kao i gojazna deca, a Konstantinidis kaže da je 

ono jedno od retkih koje ima stav. 

„Udruženje je samo jedno strukovno udruženje, koje smatra vakcinaciju kao jednu od osnovnih 

preventivnih procedura, ne samo protiv kovida-19. Svi pedijatri su dobro informisani, a da li dovoljno 

jasno prenose poruke to jedno strukovno udruženje ne može da ispita. U Srbiji ima oko 200 pedijatara, 

verovatno da ne prenose svi jasno poruke“, kazao je Konstantinidis. 

On kaže da smo društvo koje je sklono da se deli i poručuje da bi vakcinacija bila poslednja oko čega 

bismo trebali da se delimo. 

„Premali smo da se delimo, naši mladi se još manje informišu medicinom baziranoj na dokazima, a 

medicina bazirana na dokazima je dosadna. Ovakvu situaciju nismo imali, jako je malo verovatno da će 

neki stručni stav na dokazima biti 100 odsto tačan. Ovo je stanje koje traje, imamo studiju u realnom 

vremenu“, ocenio je Konstantinidis. 

Kaže da su tri osnovna faktora od kojih zavisi tok pandemije. 

„Prvi je novo vakcinacije, drugi pojava takozvanih otpornih ili zabrinjavajućih novih sojevi i treći mere 

mimo vakcinacije. Treba reći da grešimo u pristupu, ako će meni biti stavljeno na teret (zbog izjave) neka 

bude. Udruženje pedijatara to ne može samostalno, svi se moraju staviti u istu funkciju“, smatra on i 

dodaje da se klasična nastava u školama verovatno neće održati, s obzirom na broj novozaraženih. 

„Insistiranje SZO i svih relevantnih udruženja je da školu treba nastaviti na klasični način. Udaljeno 

učenje i hibridno su loša učenja, smatra da su prošle godine deca u zaostatku negde oko 4-7 meseci u 

odnosu na ono da su išli u klasičnu školu. Loše je raspoloženje, 12,7 odsto dece pokazuje blaže ili teže 

oblike mentalnog poremećaja, mogu da budu najveća kolateralna šteta cele ove priče“, rekao je. 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

Najmlađa pacijentkinja ima 20 godina i "zacementirana" pluća, Adžić Vukičević: Ne znam više koju 

poruku da pošaljem 

U najvećoj kovid bolnici u zemlji, u Batajnici, trenutno se leči oko 700 obolelih. Direktorka te ustanove dr 

Tatjana Adžić Vukičević rekla je za RTS da za deset meseci rada nije bilo težeg mlađeg pacijenta od 

dvadesetogodišnje devojke. Ona je nevakcinisana i nema nijednu pridruženu bolest. 

Više od hiljadu novozaraženih je u Beogradu, a još osam gradova beleži trocifren broj novoobolelih. 

Lekari upozoravaju da se najviše zaražavaju nevakcinisani i da su ogromne gužve u kovid ambulantama, 

zbog čega su morale da produže radno vreme do 22 sata. 

U kovid bolnici u Batajnici su otvorene četiri intenzivne nege i 18 poluintenzivnih nega. Najmlađi pacijent 

ima samo dvadeset godina.  

Direktorka kovid bolnice u Batajnici dr Tatjana Adžić Vukičević rekla je za RTS da je, u danu za nama kada 

je dijagnostikovano više od 5.000 novoobolelih, kao lekara, čoveka i rukovodioca ove bolnice ovi podaci 

brinu, jer samo može da nasluti šta će biti za pet ili deset dana. 

"Bolnica je prilično puna, od 700 bolesnika 620 je u jedinicama poluintenzivne nege, a 80 u jedinicama 

intenzivnog lečenja. Otvorena je još peta – jedinica spasa. Preko 20 odsto bolesnika zahteva intenzivnu 

negu, broj prijema svakog dana je između 40 i 70", rekla je doktorka Adžić Vukičević. 

"Za osamnaest meseci koliko se borimo sa pandemijom i deset meseci rada kovid bolnice nismo imali 

težeg mlađeg pacijenta. Devojka stara 20 godina, apotekar iz Beograda, nevakcinisana, nema nijednu 



 
 

pridruženu bolest. Juče je intubirana, ona nema pluća, diše sa levim vrhom pluća, njena pluća su 

zacementirana", kaže ona. 

Navodi da od deset pacijenata u jedinici intenzivne niko nije vakcinisan. 

"Kada anketiramo sve ljude u bolnici, preko 90 odsto nisu vakcinisani", rekla je Adžić Vukičević, dodajući 

da to brine. 

Ne znam koju poruku da kažem, da smo krenuli lepo da se vakcinišemo sigurno da ovakvog scenarija ne 

bi došlo", rekla je ona. 

Ovo je požar i mnogo je gore nego u decembru prošle godine kad je bolnica otvorena, rekla je doktorka. 

Od pojave prvih simptoma do prijema u bolnicu u proseku treba pet do sedam dana, a ovakva klinička 

slika mlade devojke nastaje za devet dana, kod nekih i brže, za četiri. 

Prema njenim rečima, dominiraju mlađi muškarci, između 30 i 40 godina, niko nije vakcinisan od njih, pa 

između 40 i 50 godina pa 20 i 30 godina, 20 odsto su žene. 

"Zaposleni radnici nisu ozbiljno shvatili apel svih nas da se vakcinišu, ali oni su svi vakcinisani početkom 

avgusta i praktično nema nevakcinisanih u Batajnici", zaključila je doktorka Adžić Vukičević. 

 

 

EKSPLOZIJA KORONA BROJKI Ako zaraza nastavi da se širi ovim tempom, za 7 dana ćemo imati 8.500 

ZARAŽENIH DNEVNO 

Korona brojke su definitivno eksplodirale. Juče smo probili jednu psihološku granicu od preko 4.000 

zaraženih na dnevnom nivou, da bismo samo 24 sata kasnije probili i drugu sa više od 5.000 

novoobolelih! 



 
 

Ono što, međutim, daje nadu, jeste podatak da je prošle jeseni, u danima kada smo imali slične brojke 

zaraženih kao danas, broj hospitalizovanih i pacijenata na repiratorima bio bar tri puta veći. Dana 17. 

novembra 2019. godine, u Srbiji je bilo tačno 4.994 novozaražena, hospitalizovanih je bilo ukupno 4.963, 

a na respiratorima je bilo 179 pacijenata, a danas brojke izledaju malo drugačije: na 5.069 pozitivno 

testirana u poslednja 24 sata hospitalizovanih je ukupno 1.701, a na respiratorima 121 pacijent. 

Ipak, sada je već potpuno izvesno da ćemo već ove nedelje oboriti crni rekord koji smo imali proletos sa 

5.475 zaraženih (23. mart), a nije isključeno da u narednih 14 dana, kada se očekuje pik četvrtog talasa, 

probijemo i apsolutni rekord od 7.999 zaraženih za 24h koliko ih je bilo 1. decembra prošle godine. 

Povećanje od čak 70 odsto 

Prema podacima Instituta “Batut” i Ministarstva zdravlja, juče do 15 časova je na kovid-19 testirano 

20.443 lica, od kojih je pozitivno bilo njih 5.069 ili 24,8 odsto. Ovo je povećanje od čak 70 odsto u 

odnosu na prethodni utorak, samo nedelju dana ranije. Ukoliko bi se kojim slučajem rasta nastavio u 

naredne nedelje ovim tempom, već sredinom septembra bismo mogli da imamo preko 8.500 zaraženih 

na dan! 

Nažalost, još 23 osobe su preminule od posledica kovida-19, što je najviše u poslednja četiri meseca, u 

bolnicama širom Srbije se nalazi 1.701 pacijent (130 više nego prethodnog dana), od kojih je 121 na 

respiratorima. 

Od 5.069 novih slučajeva korona virusa, najviše novozaraženih registrovano je u Beogradu - 1.156 ili 22,8 

odsto. Međutim, ako se zna da četvrtina stanovništva Srbije živi u prestonici, onda je jasno da situacija 

nije najalarmantnija u Beogradu. 

U Nišu je registrovano 225 novih slučajeva, u Novom Sadu 210, Kragujevcu 208, Čačku 135, Novom 

Pazaru 127, Valjevu 120, Kraljevu 113, Jagodini 104. Slede Užice i Šabac sa po 89 novoobolelih, Vranje sa 

74, Kruševac sa 63 i Sremska Mitrovica sa 61 novim slučajem. 

Šta je sa novim merama? 

Mnogi se pitaju šta čeka Krizni štab i zašto ne uvodi nove mere, kada su, poređenja radi, u martu ove 

godine, zbog 4.000 novozaraženih dnevno radile samo apoteke, benzinske pumpe i prodavnice 

prehrambene robe. Dok na jednoj strani imamo one koji se protive svakom vidu uvođenja novih mera, 

dok paralelno sa svojim stavovima ne žele vakcinu, tu su i oni koji se pitaju zašto nema mera kada brojke 

rastu? 

Odgovor smo potražili u Ministarstvu zdravlja, a državni sekretar Mirsad Đerlek otkriva za „Blic“ u kom 

smeru razmišlja Krizni štab i da li će biti novih mera, s obzirom na to da su najave lekara da će i naredne 

dve do tri nedelje porasti broj zaraženih. Kako kaže, već je poprilično izvesno uvođenje kovid propusnica 

i redukcija broja ljudi na okupljanjima. 

- Prošle godine smo se protiv korone borili epidemiološkim merama, a ove godine imamo najjače oružje 

koje postoji u svetu protiv zaraznih bolesti, a to je vakcina. Prošle godine morali smo da potežemo za 



 
 

jačim i represivnijim merama, ove godine bi trebalo da budemo vakcinisani. Da smo nastavili onako 

dobro kao na početku, mi bismo do sada završili sa koronom - objašnjava državni sekretar. 

 

 

Srbiju godišnje napusti oko 700 LEKARA, a evo gde najčešće idu, šta ih zapravo čeka tamo i OD ČEGA 

IM ZAVISI ZARADA 

Prema nekim procenama, broj lekara koji napuste Srbiju prelazi 700 godišnje. Zemlja u koju odlaze 

najčešće je Nemačka, koja je zbog deficita radne snage u zdravstvenom sektoru, svojim propisima 

olakšala dolazak na rad i zapošljavanje stranih lekara. 

Dobri uslovi u zdravstvenim ustanovama, adekvatna nadoknada i mogućnost za usavršavanje su važni 

faktori, kojima Srbija teško može da konkuriše. 

Mnogi lekari motiv za odlazak pronalaze u pozitivnim iskustvima kolega i prijatelja. Takođe, naši lekari 

nailaze i na poteškoće u svojoj zemlji u sprovođenju specijalizacije. 

Nemačka je trenutno obećana zemlja za lekare. Jako je važno dobro razumeti sistem. Prvi korak je što 

bolje savladavanje jezika, a to znači da lekar mora da nauči jezik do minimum B2 nivoa kako bi mogao da 

se sporazume sa pacijentom bez problema. 

Nemačko zdravstvo lekarima pruža slobodu izbora specijalizacije, uslova rada, mesta rada. Takođe, tu je i 

veliki izbor metoda koje su neophodne u postavljanju dijagnoze. 

Nemački sistem je generalno dobro organizovan, u smislu da ako primite u seoskoj bolnici pacijenta sa 

moždanim krvarenjem, taj isti pacijent će u roku od sat vremena helikopterom biti prebačen na 

neurohirurgiju najbliže veće bolnice. 



 
 

Radni dan u Nemačkoj traje oko osam sati, izuzev dežurstva, koja traju 24 sata i ima ih od pet do osam u 

mesecu. 

Jedan od glavnih motiva za odlazak lekara u inostranstvo su mnogo bolje plate i standard. Osim plate, 

lekarima je motiv za odlazak i mogućnost lakog zaposlenja, dobijanje mogućnosti za usavršavanjem i 

specijalizacija odmah nakon završenih osnovnih studija. 

U Nemačkoj, kao i u Srbiji, primanja variraju zavisno od toga na kojem nivou se nalazite i koliko iskustva 

imate. 

U odnosu na Srbiju, lekar u Nemačkoj može mesečno da zaradi nekoliko puta više, a plata dodatno može 

da bude veća u zavisnosti od toga da li i koliko dežurstava obavljate u toku meseca. 

Nemački i srpski zdravstveni sistem je teško uporediti, jer je Nemačka velika zemlja sa više od 80 miliona 

stanovnika, a Srbija je mnogo manja, zatim, Nemačka mnogo više ulaže u zdravstvo jer je srazmerno 

ekonomskoj snazi Nemačke, novac koji se ulaže u zdravstveni sistem mnogostruko veći. 

Ipak i u Nemačkoj na termin kod specijaliste morate malo da sačekate. S druge strane, u Nemačkoj su 

uvek aktuelna nova istraživanja u terapiji različitih oboljenja, pravljenje vodiča i smernica i kontinuirana 

edukacija, što je osnova za funkcionisanje čitavog sistema, koji je onda u celoj državi na istom nivou. 

Nemačka je nedavno donela nove zakone koji će od olakšati useljavanje stručne radne snage iz zemalja 

Zapadnog Balkana. Nemačkoj i dalje nedostaje lekara, jer se radi o zemlji sa velikim mogućnostima, koja 

se kontinuirano razvija. 

Sa olakšanim uslovima zapošljavanja u Nemačkoj, očekuje se da će još lekara otići iz Srbije, nadajući se 

svim beneficijama koje Nemačka nudi za sve lekare, a to je usavršavanje i napredovanje u poslu. 

Koliko Nemačkoj nedostaje medicinskih radnika, govori podatak da su medicinske sestre iz Srbije koje su 

posao našle u Nemačkoj dobile povećanje zagarantovane minimalne zarade od 200 evra, bilo da su 

pitanju zarade medicinskih sestara koje nisu nostrifikovale diplomu ili onih koje su to uradile. 

Prema podacima sindikata, iz Srbije godišnje ode oko 800 medicinskih sestara. Njihova mesečna zarada 

u našoj zemlji je oko 36.000 dinara. Procenjuje se da Srbiju napusti i 750 lekara godišnje, najviše 

interventnih kardiologa, radiologa i anesteziologa. Oni u proseku zarađuju po oko 80.000 dinara. 

Dosadašnja minimalna mesečna plata koja je iznosila 1.800 evra, sada je 2.000 evra. Zarada medicinskih 

sestara kojima je srpska diploma priznata u Nemačkoj istovremeno je uvećana sa 2.200 evra na 2.400 

evra. 

Ove novine se odnose isključivo na medicinske sestre i tehničare opšteg i pedijatrijskog smera iz Srbije, a 

koji su na rad u Nemačku otišle legalnim kanalima posredstvom sporazuma dve zemlje, odnosno 

Nacionalne službe za zapošljavanje i nemačke organizacije za međunarodnu saradnju GIZ. 



 
 

 

 

Odlična vest za RFZO osiguranike: do kraja godine, dostupno na desetine novih lekova  

BEOGRAD - Dostupnost najnovijih inovativnih terapija u našoj zemlji već dugi niz godina unazad bila je na 

prilično niskom nivou. Stvari su počele da se menjaju na bolje od 2017. te godine, kada je država 

prepoznala potrebu ulaganja više novca u stavljanje novih, inovativnih terapija na takozvanu belu listu, 

kaže za Radio Novi Sada direktor Udruženja proizvođača inovativnih lekova „Inovija“ dr Bojan 

Trkulja.audio icon 

Upravo zbog toga, kako najavljuje, veliki broj novih lekova možemo da očekujemo već u septembru i 

naglašava da je usled pandemije kovida napravljena samo jedna lista i to u februaru 2020. kada je na nju 

stavljeno 16 novih inovativnih terapija. 

Zahvaljujući ostatku iz prethodne godine, ovogošnji budžet RFZO za te namene je nikad veći i iznosi 5.8 

milijardi dinara, ističe sagovornik. Tako se očekuju dva proširenja liste do kraja ove godine. 

"Nekoliko desetina novih inovativnih terapija će biti dostupno našim osiguranicima" rekao je Trkulja. 

O tome kojih pedesetak lekova će se naći od na listi već u septembru, odlučiće Komisija za lekove unutar 

RFZO. Na listi su gotovo svi terapijski lekovi. 

Ističe da ne postoji nikakva sumnja u efikasnost i bezbednost inovativnih terapija koje su dobile dozvolu. 

To važi i za vakcine protiv korone s tim da bi izabrani lekar, po njegovom mišljenju, trebalo da, shodno 

godinama i opštem zdravstvenom stanju, odluči koju bi pacijent vakciju trebalo da primi. 



 
 

 

 

Zemunska bolnica od danas ponovo trijažni centar za kovid pacijente 

Raste broj zaraženih, ali i hospitalizovanih. Crvene zone su gotovo pune. Na lečenju je 1.701 pacijent, 

četvorostruko više nego početkom avgusta. Zato je Kliničko bolnički centar "Zemun" ponovo trijažni 

centar za kovid pacijente. Direktor te ustanove, profesor Dragoš Stojanović rekao je za RTS da se trijaža 

pacijenta koji su potencijalni za hospitalizaciju obavlja u zgradi poliklinike koja je renovirana prošle 

godine. 

„Prvi pacijenti su već krenuli, imamo iskustva od ranije, i s obzirom da se povećava broj zaražanih, 

očekujemo da ćemo ući u crvenu zonu“, kaže doktor Stojanović. 

Prema njegovim rečima, situacija se usložnjava, što govore brojke od juče – više od 5.000 novoobolelih i 

jutros izveštaji iz kovid bolnica od skoro 900. 

„Pratimo situaciju, svi smo spremni nadamo se da nećemo ući u crvenu zonu, ali izgleda da hoćemo“, 

naveo je direktor KBC „Zemun“ za RTS. 

Inače, u zgradi poliklinike u delu koji je u zelenoj zoni, nastavljaju se i specijalistički pregledi. 

„U zelenoj zoni imamo 30 operacija i nadamo se da zbog tih pacijenata nećemo ući u crvenu zonu“, 

rekao je doktor Stojanović. 

 

 


